

通識教育中心 課程規劃表(適用111學年度入學)

Night Division (Effective from Fall 2022)

科目名稱 Subject		第一學年 1st school year		第二學年 2nd school year		第三學年 3rd school year		第四學年 4th school year						
		上學期 1st semester	下學期 2nd semester	上學期 1st semester	下學期 2nd semester	上學期 1st semester	下學期 2nd semester	上學期 1st semester	下學期 2nd semester					
		學分 Credits	時數 Hours	學分 Credits	時數 Hours	學分 Credits	時數 Hours	學分 Credits	時數 Hours	學分 Credits	時數 Hours			
校訂課程 Stipulated Courses	通識 基礎 必修 Required General Education Courses	國文(1)(2) Chinese (1) (2)	2/ 2	2/ 2										
		英文聽力與閱讀(1)(2) English Listening and Reading(1)(2)	2/ 2	2/ 2										
		服務教育與大學社會責任(1)(2) Service Education and University Social Responsibility (1)(2)	0/ 1	0/ 1										
		體育(1)(2)(3)(4) Physical Education(1)(2)(3)(4)	2/ 2	2/ 2	2/ 2	2/ 2								
		英文閱讀與寫作 English Reading and Writing			2/ 2									
		小計 Subtotal	6/ 7	6/ 7	2/ 2	2/ 2	0/ 0	0/ 0	0/ 0	0/ 0				
		通識 博雅 必修 Required Liberal Arts Courses	創意思考與AI智慧生活 Creative Thinking and AI Smart Living		2/ 2									
	倫理與品格 Ethics and Character Education			2/ 2										
	科學與自然、人文與社會 Science and Nature, Humanities and Social Sciences				2/ 2	2/ 2	2/ 2							
	創意實作 Innovations and Implementations												2/ 2	
	公民教育 Citizenship Education												2/ 2	
	小計 Subtotal	0/ 0	2/ 2	2/ 2	2/ 2	2/ 2	2/ 2	2/ 2	0/ 0	4/ 4				

校訂必修30學分(含通識基礎必修18學分、通識博雅必修14學分)。

The stipulated compulsory credits shall be 30 credits.(16 credits for required general education courses, and 14 credits for required liberal arts courses.)

英文能力門檻(遠東科技大學輔導學生取得英檢證照實施辦法辦理)。

English Proficiency Threshold (Far East University Regulations of Tutoring Students to Get English Proficiency Certificates)

1.校訂課程不須依先後順序修課，不得互抵者，包括「國文(1)(2)、英文聽力與閱讀(1)(2)、體育(1)(2)(3)(4)」課程。

Stipulated courses are not required to be taken in sequence and the credits shall not be mutually transferred, including "Chinese (1) (2), English listening and reading (1) (2), and physical education (1) (2) (3) (4)" courses.

2.校訂課程不須依先後順序修課，得互抵者，僅為「服務教育與大學社會責任(1)(2)」課程。

Stipulated courses are not required to be taken in sequence and those that may be mutually complemented by each other may be only "Service Education and University Social Responsibility (1) (2)".

3.校訂課程不須依先後順序修課，包括「全民國防教育軍事訓練(1)(2)(3)(4)」課程。

Stipulated courses are not required to be taken in sequence, including National Defense Education and Military Training(1)(2)(3)(4).

4.「創意思考與AI智慧生活」、「倫理與品格」課程在一年級下學期、二年級上學期開課，得依實際情形上下學期調整。「倫理與品格」課程含括環境倫理、生命倫理及性別倫理三門，依實際情形排定一門，學生擇一修課即可。

Creative Thinking and Training and AI Smart Life shall be offered at the second semester of the freshman and at the first semester of the sophomore year and be adjusted based on the actual situation in the first and second semesters. Ethics and Character Education includes three courses:

environmental ethics, bioethics, and gender ethics. Each course may be arranged according to the actual situation, and students shall choose one

校教育目標

人文素養、創意實踐、品格倫理、問題解決、語文能力

通識正式課程(32)學分

公民護照檢核機制

通識潛在課程

博雅課程(14)學分

基礎教育(18)學分

公民教育

服務學習

創造力

人文藝術

人文社會與自然(6)
•科學與自然
•人文與社會

創意思考(4)
•創意思考與AI智
•慧生活(2)
•創意實作(2)

倫理道德(4)
•公民教育(2)
•倫理與品格(2)
—環境倫理
—生命倫理
—性別倫理

•服務教育與大學
社會責任(0)
•體育(8)
•外國語文能力(6)
•國文(4)

•體育活動
•鄉土文化巡禮
•志工服務
•社團活動
•專題演講
•藝文欣賞

•教育關懷
•環境關懷活動
•生命關懷活動
•蔬活食堂
•國際文化交流

•創意競賽
•創新競賽
•創業競賽
•探索教育

•美學環境營造
•大師講座
•阿勃勒文學季
•藝術季
•書寫角落
•藝術創意實踐營